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Zasedání Rady města Vracova
Anonymizováno dle zák. č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů.

Výpis ze zasedání Rady města Vracova,
která zasedala 6x ve dnech 16. 9. 2020 až 26. 11. 2020 a mimo jiné projednala/schválila:

Z MĚSTAZ MĚSTA

Vážení spoluobčané, 
adventní čas vstoupil do našich rodin a domovů. V  letošním roce s řadou omezení, 
a proto jej prožíváme  jinak než v minulých letech. Pokud situace dovolí, prožijte svátky 
vánoční v kruhu nejbližších,  užijte si  je i v tomto náročném roce 2020. Do dalšího 
roku vykročme s nadějí lepších zítřků. 
K tomu Vám všem přeji  vše dobré, hlavně hodně, hodně zdraví.

Jaromír Repík, 
starosta města

1) Rada města Vracova bere na vědomí žádost Nadace Partnerství 
se sídlem Údolní 33, 602 00 Brno o spolupráci ve věci údržby 
značení Moravské vinné stezky a souhlasí s návrhem úpravy tra-
sy i s příspěvkem na úhradu části nákladů oprav ve výši 40 % 
z celkových nákladů, tedy 2.677,49 Kč vč. DPH.

2) Rada města Vracova schvaluje uzavření nájemní smlouvy o pro-
nájmu bytu č. 11 v domě zvláštního určení DPS Vracov čp. 1590 
s panem XY, a to na dobu určitou od 1. 10. 2020 do 30. 9. 2021.

3) Rada města Vracova souhlasí se sloučením parcel a se změnou 
druhu pozemku a způsobu využití pozemku dle Protokolů o vý-
sledku revize údajů katastru nemovitostí č. 2490, 2476, 2567, 
2509, 2475, 2489, 2492, 2485, 2494.

4) Rada města Vracova ukládá starostovi města Vracova objednat 
znalecký posudek o ceně pozemků parc. č. 3731/152 a 3731/158 
v obci a k. ú. Vracov.

5) Rada města Vracova schvaluje výsledek provedeného poptávko-
vého řízení na akci: „Výměna 2 ks kotlů v budově mateřské ško-
ly ve Vracově, ul. Okružní 1335, 696 42 Vracov“; nejvýhodnější 
nabídku předložila společnost Radmil CZ s.r.o., IČ 29205506, se 
sídlem Toužimská 588/70, 197 00 Praha 9 - Kbely, s nabídkovou 
cenou 246.775 Kč včetně DPH a  schvaluje uzavření smlouvy 
o dílo mezi Městem Vracov a Radmil CZ s. r. o., IČ 29205506, se 
sídlem Toužimská 588/70, 197 00 Praha 9 - Kbely dle provede-
ného poptávkového řízení na akci „Výměna 2 ks kotlů v budově 
mateřské školy ve Vracově, ul. Okružní 1335, 696 42 Vracov“ za 
nabídkovou cenu 246.775 Kč včetně DPH.

6) Rada města Vracova schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě 
o dílo ze dne 7. 7. 2020 uzavřenou mezi Městem Vracov a MSO 
servis spol. s r. o., IČ 49971379, se sídlem Svatoborská 591/87, 
Kyjov, kterým se mění čl. 4 odst. 4.1.1. smlouvy - cena díla ve-
řejné zakázky „Stavební úpravy + nástavba části MZŠ Vracov“ 
z původního znění: „Cena díla bez DPH 19.998.500 Kč, DPH 
21% 4.199.685 Kč, Cena díla celkem vč. DPH 24.198.185 Kč“ na 
nové znění: „Cena díla celkem bez DPH 19.914.975,05 Kč, DPH 
21% 4.182.144,76 Kč, Cena díla celkem vč. DPH 24.097.119,81 
Kč“, % vyjádření hodnoty změny celkem dle § 222 odst. 4 ZZVZ 
(ZL č.1) 0,42%<15,00%“, a to z důvodu, že při dodatečné kontrole 

smluvního rozpočtu ze strany poskytovatele dotace byly zjištěny 
v hlavním stavebním rozpočtu duplicitní položky, které vznikly 
vlivem importu dat dílčího podrozpočtu v rámci sjednocování 
dílčích podrozpočtů s hlavním stavebním rozpočtem. V rozpoč-
tu S4a.SO 01.R01 Stavební úpravy + nástavba části MZŠ Vracov 
jsou pak položky celého dílu M46 neplatné (jedná se o položky 
č. 499-521 v celkové hodnotě 83.524,95 Kč bez DPH). Jedná se 
o změny závazků ze smlouvy uvedené ve Změnovém listu č. 1 
mající charakter ustanovení „de minimis“ podle § 222 odst. 4 zá-
kona č. 134/2016 Sb., o veřejných zakázkách, ve znění pozdějších 
předpisů.

7) Rada města Vracova schvaluje uzavření smlouvy o poskytová-
ní služeb se společností ZAFIN group s.r.o., Příkop 838/6, 602 
00 Brno, IČ 29244234, na administraci veřejné zakázky malého 
rozsahu „Komplexní pojištění města Vracov a jeho organizací“ 
a dále společnosti ZAFIN group s.r.o. uděluje plnou moc k ad-
ministraci veřejné zakázky malého rozsahu „Komplexní pojiš-
tění města Vracov a jeho organizací“ a na veškerou komunikaci 
s dodavateli v souvislosti s touto administrací.

8) Rada města Vracova schvaluje uzavření darovací smlouvy mezi 
Městem Vracov a  spolkem Kyjovské Slovácko v  pohybu, IČ 
26659778, se sídlem 697 01 Kyjov, Masarykovo náměstí 13, po-
dle ustanovení § 2055 zákona č. 89/2012, občanského zákoníku, 
o poskytnutí fi nančního daru ve výši 91.240 Kč pro účely podpo-
ry činnosti místní akční skupiny Kyjovské Slovácko v pohybu. 

9) Rada města Vracova uděluje děkovný list s fi nančním darem ve 
výši 3.000 Kč panu Pavlu Hanákovi za práci v oblasti dobrovol-
nické činnosti.

10) Rada města Vracova schvaluje uzavření darovací smlouvy o při-
jetí neúčelového fi nančního daru ve výši 3.000 Kč (slovy: tři ti-
síce korun) od (dárce) společnosti Šroubárna Kyjov, spol. s r.o., 
IČ 42293588, se sídlem Jiráskova 987/50, 697 01 Kyjov (obda-
rovanému) Mateřské škole Vracov, okres Hodonín, příspěvkové 
organizaci, podle ust. § 2055 a násl. zákona č. 89/2012 Sb., ob-
čanského zákoníku.

11) Rada města Vracova schvaluje výsledek provedeného poptávko-
vého řízení na akci: „Systém automatických závlah tenisových 
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Veřejné zasedání ZASTUPITELSTVA MĚSTA VRACOVA se od 
posledního zasedání ze dne 02. 09. 2020 nekonalo. 

kurtů ve Vracově“; nejvýhodnější nabídku předložil Ladislav 
Doseděl, IČ 61712001, se sídlem 687 05 Jalubí 281, s nabídko-
vou cenou 205.643 Kč včetně DPH a schvaluje uzavření smlou-
vy o dílo mezi Městem Vracov a Ladislavem Dosedělem, IČ 
61712001, se sídlem 687 05 Jalubí 281 dle provedeného poptáv-
kového řízení na akci „Systém automatických závlah teniso-
vých kurtů ve Vracově“ za nabídkovou cenu 205.643 Kč včetně 
DPH. 

12) Rada města Vracova bere na vědomí žádost T PROJEKT AED, s. 
r. o., IČ: 04679199, se sídlem Lanžhotská 3448/2, Břeclav, o pro-
dloužení termínu pro zpracování projektové dokumentace pro 
provedení stavby „Projektová dokumentace – Stavební úpravy 
objektu zázemí městského stadionu“ z důvodu důsledků způso-
bených nouzovým stavem vyhlášeným Vládou ČR a schvaluje 
uzavření dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo č. 1i/2018 – „Projektová 
dokumentace – Stavební úpravy objektu zázemí městského sta-
dionu“ ze dne 13. 3. 2018 mezi Městem Vracov a T PROJEKT 
AED, s. r. o., IČ: 04679199, se sídlem Lanžhotská 3448/2, Břeclav, 
kterým se prodlužuje termín uvedený v čl. 2 odst. 2.4. smlouvy 
pro zhotovení a předání projektové dokumentace pro provedení 
stavby do 31. 10. 2020.

13) Rada města Vracova schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi 
Městem Vracov a Prosto interiér s. r. o., IČ: 03171906, se sídlem 
Němčany 307, 684 01 Slavkov u  Brna dle provedeného výbě-
rového řízení na dodávky „Dodávka nábytku MZŠ Vracov“ za 
nabídkovou cenu 1.439.164 Kč bez DPH Kč, DPH 302.224 Kč, 
cena včetně DPH 1.741.388 Kč. 

14) Rada města Vracova bere na vědomí vyjádření fi nančního vý-
boru k „Návrhu rozpočtu města na rok 2021“, který předložil 
předseda výboru Mgr. Bronislav Chovanec.

15) Rada města Vracova schvaluje v souladu s § 102 odst. 3 zák. č. 
128/2000 Sb., o  obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů, poskytnutí peněžního daru za rok 2020 účinkujícím 
při obřadech komise Rady města Vracova - Sboru pro občanské 
záležitosti, dle předloženého návrhu.

16) Rada města Vracova schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke smlou-
vě o dílo č. MUVR-1096/2020 ze dne 11. 8. 2020 mezi Městem 
Vracov a K+S, spol. s r. o., IČ: 25522973, se sídlem Kasárna 1505, 
696 81 Bzenec, kterým se mění čl. 5 odst. 5.1. smlouvy - cena 
za dílo „Modernizace kanceláří v objektu Radnice ve Vracově“ 
z původního znění: „Cena díla bez DPH 2.130.085,78 Kč, DPH 
21% 447.318,01 Kč, Cena celkem vč. DPH 2.577.403,79 Kč“ na 
nové znění: „Cena díla bez DPH 2.176.304,82 Kč, DPH 21% 
457.024,01 Kč, Cena celkem vč. DPH 2.633.328,83 Kč“, a to z dů-
vodu upřesnění prací – vícepráce a méněpráce dle Přílohy ze dne 
27. 10. 2020, která tvoří nedílnou součást dodatku č. 1.

17) Rada města Vracova schvaluje „Návrh rozpočtu města na rok 
2021“ a doporučuje jej ke schválení na nejbližším zasedání ZM.

18) Rada města Vracova bere na vědomí „Zprávu o činnosti škol za 
školní rok 2019/2020“, které předložili ředitelka MŠ Vracov a ře-
ditelé MZŠ Vracov a ZUŠ Vracov.

19) Rada města Vracova schvaluje výplatu odměn za druhé pololetí 
roku 2020 vedoucím školských příspěvkových organizací města 
Vracova dle předloženého návrhu.

20) Rada města Vracova schvaluje nákup digitálního projektoru typu 
Panasonic PT-MZ670EJ pro letní i kamenné kino ve Vracově dle 
nejvýhodnější nabídky od prodejce IBS s.r.o., IČ 60755881, ná-
městí Míru 203, 696 42 Vracov, za cenu 129.000 Kč bez DPH.

21) Rada města Vracova schvaluje žádost spolku Malovaný kraj, z.s., 
IČ 27010511 o jednorázový fi nanční příspěvek na vydávání ne-
komerčního národopisného a vlastivědného časopisu Slovácka 
s názvem Malovaný kraj v roce 2021 ve výši 3.000 Kč.

22) Rada města Vracova souhlasí s vyhlášením výběrového řízení na 
veřejnou zakázku „Komplexní pojištění města Vracov a jeho or-
ganizací“ administrátorem ZAFIN group s.r.o. pojišťovnám dle 
zadávací dokumentace včetně příloh a schvaluje zadávací doku-
mentaci k veřejné zakázce „Komplexní pojištění města Vracov 
a jeho organizací“. 

23) Rada města Vracova souhlasí s vyhlášením výběrového řízení na 
veřejnou zakázku malého rozsahu „Vracov – kanalizace v ulici 
Drahy“ a jmenuje tříčlennou komisi pro výběrové řízení pro ve-
řejnou zakázku „Vracov – kanalizace v ulici Drahy“ ve složení 
Jaromír Repík, Ing. Petr Loprais, Mgr. Zdeněk Hlavsa (náhrad-
ník: Ing. Ludmila Polešovská) a schvaluje zadávací dokumentaci 
k veřejné zakázce „Vracov – kanalizace v ulici Drahy“ a návrh 
smlouvy o  dílo do zadávací dokumentace včetně výše smluv-
ních pokut a výše úroků z prodlení, to vše v předloženém znění 
dle přílohy, kterou tvoří zadávací dokumentace včetně návrhu 
smlouvy. 

24) Rada města Vracova schvaluje výsledek provedeného poptáv-
kového řízení na akci: Projektová dokumentace „Lávka pro 
pěší, ulice Okružní, Vracov“; nejvýhodnější nabídku předložil 
J2L Consult s. r. o., IČ 29211123, se sídlem Brandlova 2536/36, 
695 01 Hodonín, s nabídkovou cenou 80.000 Kč Kč bez DPH 
a schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi Městem Vracov a J2L 
Consult s.r.o., IČ 29211123, se sídlem Brandlova 2536/36, 695 01 
Hodonín dle provedeného poptávkového řízení na akci „Lávka 
pro pěší, ulice Okružní, Vracov“ za nabídkovou cenu 80.000 Kč 
bez DPH. 

25) Rada města Vracova schvaluje zveřejnění záměru uzavření do-
datku č. 1 k  pachtovní smlouvě, kterým dojde k  prodloužení 
doby pachtu na dobu 25 let (1. 1. 2021 do 31. 12. 2045) a k udě-
lení souhlasu s vyklučením staré vinice a výsadbou nové vinice 
na pozemcích parc. č. 3953/2 a 3955/60 v obci a k. ú. Vracov, to 
vše z důvodu stáří a stavu vinice a potřeby vyklučení staré vinice 
a výsadby nové vinice.

26) Rada města Vracova schvaluje zveřejnění záměru propachtování 
pozemku parc. č. 944 – orná půda o výměře 1451 m2 a pozemku 
parc. č. 4841/46 – orná půda o výměře 426 m2 v obci a katastrál-
ním území Vracov za účelem provozování zemědělské činnosti 
– pro potřeby zemědělské výroby, a to od 1. 2. 2021 na dobu urči-
tou 5 let s výpovědní lhůtou 6 měsíců za pachtovné ve výši 2.500 
Kč/hektar/rok, tj. celkem 469 Kč/ročně.

27) Rada města Vracova schvaluje pořízení „Generelu navrhovaných 
opatření v boji proti suchu“ na základě předložené nabídky zpra-
cované spolkem Voda lidé krajina z.s., IČ 09325743, se sídlem 
U Leskavy 781/25, 625 00 Brno.

28) Rada města Vracova bere na vědomí souhlas Drážního úřadu se 
sídlem Nerudova 1, 779 00 Olomouc, se zrušením stávajícího že-
lezničního přejezdu ev.č. P7939 (ul. Jiráskova) v železniční trati 
Brno – Veselí nad Moravou.

29) Rada města Vracova schvaluje podle § 6 odst. 6 písm. b) staveb-
ního zákona žádost Města o pořízení územní studie pro plochu 
Z51 – bydlení v rodinných domech k. ú. Vracov podle § 6 odst. 1 
písm. c) Městským úřadem Kyjov, odborem životního prostředí 
a územního plánování úřad územního plánování.

Zpracovala: Ing. Ludmila Polešovská, tajemnice MěÚ
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Město Vracov vyhlašuje výběrové řízení 
na obsazení pracovního místa vedoucí odboru výstavby a zemědělství 
(stavebního úřadu I. stupně). 

Podrobné podmínky a požadavky jsou uveřejněny na úřední desce na nám. Míru a na stránkách města www.mestovracov.cz 
Bližší informace poskytne tajemnice MěÚ Vracov Ing. Ludmila Polešovská, tel. 511 147 302. 
Lhůta pro podání písemných přihlášek je do 17. 12. 2020 do 12:00.

„Ocenění pro obyčejné lidi, kteří dělají neobyčejné věci“
Křesadlo je důmyslná kombinace několika 
prvků, které dokáží zázrak - vznikne oheň.
Křesadlo jako ocenění práce a odhodlání 
dobrovolníků je symbolem vzniku něče-

ho krásného. Spojení ochoty pomáhat, 
převzetí zodpovědnosti za druhé, péče 
a  lásky, ale často také odvahy vzepřít se 
jednoduchým řešením a  snad i  nechápa-

V letošním roce se konal 14. ročník soutě-
že Úřad na cestě k rovnosti, kterou pořádá 
Institut pro veřejnou správu Praha ve spo-
lupráci s  Ministerstvem vnitra a  Úřadem 
vlády České republiky. V  tomto roce se 
soutěže zúčastnilo celkem 42 obcí a měst. 
Město Vracov se této soutěže zúčastnilo 
stejně jako vloni.
Všechny dotazníky byly posouzeny hod-
noticí komisí, která stanovila konečné po-
řadí zúčastněných obcí a měst v každé ka-
tegorii. Naše město se umístilo na pěkném 

Úřad na cestě k rovnosti

vým reakcím druhých. Symbolika udělo-
vané ceny i jejího názvu je více než zřejmá: 
dobrovolníci jsou těmi, kdo pomáhají vy-
křesat jiskry lidství.
Myšlenka každoročního ocenění dobro-
volníků vznikla již v  rámci Mezinárod-
ního roku dobrovolníků v  roce 2001, od 
této doby organizace Hestia uděluje cenu 
Křesadlo dobrovolníkům za jejich dlou-
hodobou práci ve prospěch druhých. 
Hlavním cílem udělování ceny Křesadlo 
je ocenit práci dobrovolníků, upozornit 
na přínos dobrovolnických činností v naší 
společnosti, zviditelnit příběhy vzájemné 
a  nezištné pomoci a  především podpořit 
další lidi k zapojení se do dobrovolnických 
aktivit.
Město Vracov chtělo v letošním roce 2020 
nominovat na cenu „Křesadlo“ pana Pavla 
Hanáka. K nominaci je potřebný souhlas 
navrhované osoby s nominací. Pan Pavel 
Hanák je natolik skromným člověkem, 
který pomáhá dětem nezištně a o publici-
tu nestojí. Bez jeho souhlasu jsme nemohli 
nominaci odeslat, proto panu Pavlu Ha-
nákovi udělilo Město Vracov DĚKOVNÝ 
LIST za jeho dlouholetou péči o děti z dět-
ského domova Lipová u Šluknova a přeje 
mu k jeho neobyčejným aktivitám mnoho 
zdraví a elánu.  

Ing. Ludmila Polešovská, tajemnice MěÚ

7. místě v  kategorii obcí I. typu s  osmi 
body z  celkového počtu deset. Blahopře-
jeme a pro informaci dodáváme,  že na 1. 
místě se v této kategorii umístila obec Hla-
vice, na 2. místě obec Stráž pod Ralskem 
a na  3. místě obec Květnice.
Bohužel, v  souvislosti se zhoršenou si-
tuací pandemie Covid – 19 a  v  souladu 
s vládními nařízeními pro zajištění zdraví 
obyvatelstva, museli pořadatelé přistou-
pit ke zrušení  konference, která měla být 
věnována tématu příštího ročníku – me-

zigenerační spolupráci a  podpoře seni-
orské populace ze strany samosprávy. Na 
konferenci, která byla původně plánována 
na 12. listopad 2020 v Praze, měly být také 
vyhlášeny vítězné obce soutěže.
Slavnostní vyhlášení vítězů i  s  odbornou 
částí konference se proto uskuteční na jaře 
příštího roku. Mezitím celému kolektivu 
Městského úřadu ve Vracově pořadatelé 
soutěže popřáli hlavně zdraví   a dostatek 
energie pro překonání této nelehké doby.

Ing. Ludmila Polešovská, tajemnice MěÚ
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70 let uplynulo od otevření vracovské radnice
Vracovská radnice byla slavnostně otevře-
na před 70 lety, přesně dne 28. 10. 1950. 
O  to zajímavější je tato informace dnes, 
kdy probíhá rekonstrukce radnice.
Radnice se začala stavět v srpnu 1948 a za 
dva roky a dva měsíce byla dokončena. Při 
této příležitosti byla vydána malá publikace, 
která byla rozeslána vracovským rodákům 
po celé republice a  rodáci byli do Vracova 
pozváni. Slavnosti se konaly dva dny. Publi-
kaci sestavil pan učitel Antonín Tesařík. 
Motto oslav: Nebude konec světa, dokud 
se všichni vracovjáci nesejdou doma ve 
Vracově.
Doslovný opis znění zápisu o  otevření 
radnice ve vracovské kronice: 
Kronika Vracov II - 1950 - 1958,  „Veřejný 
život“ - str. 11,  bod číslo 9.
„Ze všech slavností v  roce 1950 byly pro 
obec nejvýznamnější oslavy 28. a  29. říj-
na, kdy se v rámci státního svátku konalo 
slavnostní otevření nové radnice. Oslav se 
zúčastnila řada vracovských rodáků, kteří 
bydlí na rozmanitých místech našeho stá-
tu a uposlechli výzvy MNV a svých rodin 
k  návštěvě Vracova, dále řada ofi ciálních 
hostů z vlády republiky, Krajského národ-
ního výboru, Okresního národního výbo-

ru, KSČ, budovatelé radnice, aj. Všichni se 
s uznáním vyjadřovali o naší radnici, hos-
té se zapsali do pamětní knihy na MNV. 
V  přípitcích, jichž nebylo málo, i  v  slav-
nostních projevech bylo řečníky zdůraz-
ňováno, že dostává-li Vracov tak krásnou 
a nákladnou radnici (celkový náklad přes 
8 mil. Kčs), má i on k nynějšku povinnosti: 
plně se zapojit do dnešního socializačního 

dění a co nejdříve přikročit k založení JZD 
ve Vracově. Radnici přebíral od předsedy 
KNV Jos. Kočiše předseda MNV Jagoš. 
Celý pořad oslavy vysílal místní rozhlas. 
Kulturní pořad oslav se zdarem řídil kul-
turní referent MNV Fridrich.“ Konec cita-
ce. 

 Ing. Ludmila Polešovská, 
Zdeňka Goliášová, Marta Blažková
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Patron vinařů je opravený, snad brzy bude i patron myslivců
Milí Vracovjané,
možná jste si při vycházkách do přírody 
všimli, že socha sv. Urbana, patrona vi-
nařů, která už nějaký ten pátek shlíží na 
Vracov z  kopce zvaného Zabiják, ze své-
ho místa na čas zmizela. Důvod, proč se 
toto krásné dílo slovenského dřevosocha-
ře Ľubo Orsága a zároveň vzpomínka na 
někdejšího vracovského faráře P. Antona 
Kasana, přesunulo na několik týdnů od 
vinohradů do areálu Veřejně prospěšných 
služeb města, byl jednoduchý, ale za to 
zcela zásadní. Socha potřebovala opravu.
Na soše, konkrétně její spodní části, se za 
ta léta už notně podepsalo působení po-
větrnostních vlivů. Spodní část sochy byla 
ztrouchnivělá a  docházelo k  odlamování 
jejích kusů. V dobré kondici už nebyl ani 
betonový základ, na kterém byla socha 
usazena. Včasná oprava sochy byla o  to 
důležitější, jelikož jde o místo, které je pro 
své výhledy na Vracov a  okolní krajinu 

poměrně hojně navštěvované a reálně tak 
hrozilo, že by socha mohla v  nejhorším 
možném případě i na někoho spadnout.
Jsem velmi rád, že se opravu sochy sv. Ur-
bana podařilo v  poměrně krátkém čase 
zrealizovat a  mohla se tak opět vrátit na 
místo, kam patří. Tentokrát v  mnohem 
lepší kondici. Jak už to v životě bývá, nic 
se neudělá samo. Proto bych chtěl tuto 
cestou moc poděkovat všem, kteří se na 
opravě podíleli. Ať už to byl pan Miroslav 
Zelinka ze Sokolské ulice, který věnoval 
část dubového kmene pro novou podsadu 
sochy, Pavel ml. a Pavel st. Švédovi z ná-
městí Míru, kteří pohotově pomohli při 
úpravě kmene, Richard a Tomáš Sasínovi, 
kteří se postarali o samotnou výrobu nové 
spodní části sochy a její následné usazení 
na místo, tak i pracovníci VPS města, kteří 
s opravou pomáhali.
Také další dřevěná socha, kterou v katast-
ru našeho města máme, nezbytně potřebu-

je opravu. Jde o sochu sv. Huberta, patro-
na myslivců, která se nachází v lese poblíž 
místa mezi Vracovjany důvěrně známém 
jako Kaňová. Tato socha je bohužel o po-
znání v  horším stavu, než byla socha sv. 
Urbana na Zabijáku. Kromě povětrnost-
ních vlivů, které narušily spodní část, se 
na jejím neutěšeném stavu podepsaly na-
příklad i  cizopasné houby. Její oprava si 
proto vyžádá mnohem náročnější postup. 
To je také důvod, proč jsme se na opravě 
sochy už před časem dohodli se zástupci 
Lesů ČR. Socha ale bohužel dlouhé týdny 
dál zůstávala bez povšimnutí. Nakonec se 
ale vše v  dobré obrátilo a  nyní už je so-
cha sv. Huberta na opravě. Věřím tedy, že 
i ona se brzy vrátí tam, kam patří a bude 
návštěvníkům lesa opět dělat radost. Také 
těm, kteří se na její opravě jakýmkoliv 
způsobem podílí, patří velké poděkování. 

Petr Fridrich, místostarosta
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I v roce 2021 chystá město řadu investic
Hezký předvánoční čas, milí Vracovjané! 
Letošní rok byl díky pandemii koronavi-
ru v mnohém jiný, zvláštní. Ať už na tuto 
situaci nahlížíte jakkoliv, asi se společně 
shodneme na tom, že příští rok bychom si 
přáli minimálně o sto procent lepší. Proto 
i  já svůj příspěvek začnu poněkud netra-
dičně. A  sice tím, co se většinou dělá na 
samotný závěr – popřeji Vám vše nejlepší. 
Ať je pro Vás všechny rok 2021 rokem pl-
ným pozitivních zpráv, úsměvu a radosti, 
rokem bez nepřekonatelných překážek 
a hlavně rokem pevného zdraví. 
Pokud se pozorně zajímáte o dění v našem 
městě, jistě dobře víte, že díky dlouhodo-
bě velmi dobré a zodpovědné práci vedení 
města, zaměstnanců, radních a zastupitelů 
je zdravý také rozpočet města, proto se pro 
příští rok počítá s výdaji okolo 140 milio-
nů korun. Tedy zhruba o 60 milionů více 
než v roce letošním. Vyplývá z toho jediné, 
že město nemusí omezovat investice ani 
hledat cesty, jak za každou cenu ušetřit. 
Rozhodně to neznamená, že se budeme 
chovat nehospodárně. Zkrátka a  dobře, 
díky dobré fi nanční situaci můžeme dál 
pracovat na projektech, které naše město 
posunou zase o kus dál. 
Rozpočet města počítá v příštím roce hned 

se dvěma zásadními projekty, oba jsou řá-
dově v desítkách milionů korun. Tím prv-
ním je vybudování technické a  dopravní 
infrastruktury v  lokalitě Olšíčka, kde by 
v budoucnu mělo vyrůst více než šedesát 
rodinných domů. Jde o vybudování komu-
nikace, odstavných stání, zelených pásů 
a inženýrských sítí, jako je např. vodovod 
a kanalizace. Dalším velkým projektem je 
pak první fáze prací na budování nového 
náměstí a  nového obecního domu. Počí-
tá se zde například s  vybudováním inže-
nýrských sítí, zpevněné parkovací plochy 
nebo obslužné komunikace pro budoucí 
živnostenské domy. Odbočení na nové 
náměstí bude zajištěno pomocí nového 
odbočovacího pruhu pro levé odbočení ze 
silnice I/54. 
Rozpočet pro rok 2021 pak počítá i  s  re-
konstrukcí chodníků v  ulicích Jezerní 
a Skoronská. Chodníky jsou zde už v ne-
vyhovujícím stavu a  opravu si rozhodně 
zaslouží. Nehledě na skutečnost, že mimo 
jiné vedou směrem k městskému koupali-
šti. Součástí prací bude také uložení PVC 
chráničky pro budoucí vedení kabelové te-
levize. Další významnou investicí, o které 
bych se rád zmínil, je rekonstrukce lávky 
pro pěší přes Vracovský potok u mateřské 

školy. Tato lávka je rovněž velmi frekven-
tovaná a  za dlouhá desetiletí používání 
je už nezbytné, abychom jí věnovali po-
zornost. Rozpočet města pro příští rok 
pak počítá i s vybudováním tzv. workou-
tového hřiště v  areálu městského stadio-
nu. Zjednodušeně by se dalo říct, že jde 
o  pevnou sestavu jakýchsi hrazd, trubek, 
madel a žebříků, které slouží pro posilová-
ní svalstva celého těla s vlastní vahou. Jde 
o cvičení, které je v poslední době poměr-
ně dost vyhledávanou formou tréninku 
napříč generacemi. Opomenout rozhodně 
nesmím ani investice do další fáze oprav 
městského rozhlasu, modernizaci kabelo-
vé televize nebo dalšího rozšiřování měst-
ského kamerového systému. 
V  příštím roce nás čeká ještě spousta 
dalších, „drobnějších“, nicméně pro roz-
voj našeho města rozhodně důležitých 
investic. Rozepisovat se o  všech detailně 
však není z prostorových důvodů možné. 
V případě jakýchkoliv dotazů se rozhodně 
neváhejte na kohokoliv z vedení města ob-
rátit, rádi Vám vyjdeme vstříc. Krásné vá-
noční svátky a v novém roce pevné zdraví 
nám všem.

Petr Fridrich, místostarosta 

Společenská kronika
Výroční svatby: 
Říjen
Zlatá svatba 
Otto a Jarmila Tesaříkovi
Josef a Iva Lukešovi

Diamantová svatba
Zdeněk a Jiřina Mezihorákovi

62.výročí svatby
Jiří a Františka Sádovští
66.výročí svatby
Cyril a Františka Mičkovi

Listopad
Zlatá svatba
Josef a Ludmila Vlasákovi
Jiří a Věra Somrovi

62.výročí svatby
Josef a Věra Mezihorákovi
63. výročí svatby
Antonín a Ludmila Poláškovi
64. výročí svatby
Josef a Marie Goliášovi

Zemřelí

Narozeniny:
Říjen

80 let
Marie Raiskupová
Anna Kudlíková

90 let
Zdenka Fridrichová
Věra Koutná

92 let
Tománková Marie

94 let
Marie Presová

Listopad

80 let
Jiřina Fridrichová
Anna Huserková
Jiřina Horáčková
Rudolf Keck

90 let
Josef Goliáš

Prosinec

80 let
Marie Říhová

90 let
Zdeněk Somr
Marie Bělíková
Ludmila Březinová

93 let
Vladimír Holek
Františka Baďurová

Jaroslav Březina, Vladimír Mezihorák, Josef Marcián, Ludmila Michalciová, Marie 
Niklová, Anna Luňáková, Josef Gazda

Děkovné listy 
Pavel Hanák, Eva Kopřivová
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Ani jsme se nenadáli a máme před sebou 
konec roku 2020. Toto období se většinou 
nese v duchu bilancování. Letošní rok byl 
však výrazně poznamenán pandemií ko-
ronaviru, která vystavila stopku všemu 
možnému, celou řadu kulturních a spole-
čenských akcí nevyjímaje. 
Koronavirový pohlavek tak dostala i akce, 
na kterou jsme my Vracovjané náležitě 
hrdí a na kterou se vždy moc těšíme, Vra-
covské hody s  věncem a  kačerem. Proto 
jsme se snažili v tradičním hodovém ter-
mínu připravit program, který byl v sou-
ladu s platnými vládními nařízeními a zá-
roveň alespoň trochu hodovou atmosféru 
navodil. Vyhlásili jsme tak například foto-
soutěž, která měla zachytit Vracovjany, jak 
trávili (ne)hodový víkend. Švadlenky se 
zase mohly zúčastnit soutěže o  nejnápa-
ditější hodovou roušku a  každý, kdo měl 
chuť, se mohl originálně zvěčnit v našem 
(ne)hodovém fotokoutku před radnicí. 
Těší mě, že se všechny tyto (ne)hodové 
akce setkaly s pozitivním ohlasem a našla 
se spousta těch, kteří se rozhodli zapojit 
a podpořit nás. 
Na sklonku roku se už tradičně děti účast-

ní soutěže o  nejnápaditější vánoční oz-
dobu na vánoční strom našeho města. 
Tuto soutěž vyhlašuje MKK ve spolupráci 
s Domem dětí a mládeže a nejinak tomu 
bylo i  letos. Ruku k  dílu tentokrát přilo-
žilo bezmála padesát malých šikulů, díky 
kterým nabízí náš vánoční strom zajíma-
vou podívanou i během dne, když na něm 
zrovna nezáří světýlka. Všechny děti si za 
své originální ozdoby zaslouženě odnesly 
sladkou odměnu. 
Závěrem bych se ještě ráda zastavila 
u  našeho muzea. Po téměř půlročních 
přípravách, ale i  průtazích spojených 
s  pandemií koronaviru se nám do naše-
ho muzea podařilo přemístit a  následně 
také postavit krásná dobová kachlová 
kamna. Kamna, která se do tohoto pro-
středí náramně hodí, nám věnovali man-
želé Simona a Slavomír Vávrovi. O  jejich 
instalaci a  zprovoznění se pak postarali 
Ján Ozábal a  Jaroslav Mikeš starší. Všem 
bych touto cestou ještě jednou moc ráda 
poděkovala. Nová kamna nejen muzeum 
příjemně vyhřejí, ale poslouží i k přípravě 
tradičních vracovských pokrmů, které se 
dají po vzoru našich babiček na  rozpálené 

plotně připravit. Věřím, že nám to situace 
brzy umožní, a vy je budete  moci v rámci 
některé z našich akcí ochutnat. 
Přestože jsme v  uplynulých týdnech 
a  měsících nemohli připravovat a  pořá-
dat kulturní akce, jak bychom si zrovna 
představovali, rozhodně jsme nezaháleli 
a věnovali jsme se věcem, na které za běž-
né situace není tolik času. Nezbývá doufat, 
že brzy bude situace lepší a vše se vrátí do 
zaběhlých kolejí.
Na závěr mi dovolte popřát Vám všem 
hlavně krásné a pohodové svátky v kruhu 
blízkých a do nového roku, abyste vykro-
čili tou správnou nohou. 

Jana Fridrichová

Co jsme řešili 
v době od srpna do listopadu 2020
 
Písemné oznámení na mailovou adresu 
městské policie od p. XY, že jí před nedáv-
nou dobou bylo na vlakovém nádraží od-
cizeno jízdní kolo. Na základě popisu kola 
a uvedeného přibližného času odcizení byl 
vyhledán kamerový záznam. Z něj byl zjiš-
těn možný pachatel krádeže a  dle místní 
znalosti strážníka byl identifi kován muž 
z  Vlkoše. Celý případ včetně zajištěných 
kamerových záznamů byl předán k  doře-
šení PČR.

 Bylo přijato telefonické oznámení p. XY 
,že před jejím domem stojí již delší dobu 
nějaký podezřelý muž u auta. Na místě byla 
zjištěna totožnost p. YX, následně byla pro-
vedena jak lustrace osoby, tak i vozidla se 
zjištěním, že ani jeden subjekt není v pátrá-
ní.

 V  nočních hodinách byla přijata telefo-
nická stížnost nájemníků jednoho ze skle-
pů v  ul. Cihelná na rušení nočního klidu 
z vedlejšího sklepa. Na místě bylo zjištěno, 

že v  uvedeném sklepě probíhá oslava na-
rozenin. Odpovědná osoba byla poučena 
a hudba byla ztišena.

 Ve večerních hodinách byla přijata tele-
fonická žádost PČR Hodonín o prověření 
telefonátu na linku 155, kde volala p. XY, 
která měla zdravotní potíže a  posléze byl 
telefon nedostupný. Hlídka ženu v  místě 
bydliště kontaktovala a  zjištěný stav věci 
předala PČR. Žena se již cítila v pořádku, 
přesto jí byla raději přivolána RZS.

 V  odpoledních hodinách přijala MP te-
lefonické oznámení, že u výjezdu z města 
směrem na Vacenovice je u vozovky sraže-
ná srna. Na místě bylo zjištěno, že se ozná-
mení zakládá na pravdě. Byl informován 
hospodář mysliveckého spolku.

 Telefonická žádost p. YZ o kontrolu kame-
rového záznamu na nám. Míru. Při stěho-
vání do prodejny mu upadl mobil a zřejmě 
mu jej někdo odcizil. Na základě uvedené-
ho času MP zkontrolovala celý kamerový 
záznam, ale nic nasvědčující tomu, že byl 
mobil odcizen, nebylo zjištěno. Hlídka 

kontaktovala p. YZ a informovala jej o zjiš-
těných skutečnostech. Ten jí sdělil, že tele-
fon již našel ve své dílně. 

 Při kontrole města byla na ul. Hodonín-
ská kontaktována hlídka městské policie 
hlídkou PČR, která požádala o pomoc při 
pátrání po ztracené seniorce, která se svým 
mužem byla v lese na houbách. Jednalo se 
o pravou část lesa směrem na Vacenovice. 
Během pátrací akce oznámil manžel, že 
jeho choť je již doma v Dražůvkách.

 Na služebnu MP dostavil se p. YZ, že mu 
na nádraží ČD ve Vracově bylo odcizeno 
jízdní kolo malé hodnoty, které neměl nijak 
zajištěno. MP provedla kontrolu kamerové-
ho systému. Posléze byla MP informována, 
že kolo majitel nalezl. 

Telefonické oznámení občana, že v  lese 
směrem za ul. Lipinská parkuje vozidlo 
a opodál si čtyři ženy dělají piknik. Na mís-
tě bylo hlídkou zjištěno, že se oznámení 
zakládá na pravdě. Celé toto jednání bylo 
zadokumentováno a  předáno k  dořešení 
oprávněnému správnímu orgánu. 

MĚSTSKÝ KULTURNÍ KLUB

MĚSTSKÁ POLICIE VRACOV
NĚCO MÁLO Z DENÍKU MĚSTSKÉ POLICE



strana 9Prosinec 2020 Vracovský zpravodaj

 V odpoledních hodinách telefonicky ozná-
mila p. XY, že na nám. Míru měla nehodu 
a řidička druhého vozu po nehodě pokra-
čuje dál v jízdě. Hlídka se vydala k uvede-
nému místu, kde měla vozidlo zastavit. Na 
místě byla ověřena totožnost obou řidiček 
a po zjištění skutečností byla na místo při-

volána hlídka PČR, která si věc převzala 
k dořešení.

 Telefonické oznámení p. YZ, že po ul. 
Dlouhá se jak v dopoledních hodinách, tak 
i nyní v odpoledních pohybují osoby, které 
přijely vozem TAXI a obhlížejí nemovitos-

ti a jejich okolí. Hlídka okamžitě vyjela na 
místo, ale i přes rychlý příjezd se osoby na 
místě nepodařilo zastihnout. Veškeré zjiš-
těné poznatky od oznamovatele byly MP 
předány OOPČR Strážnice.
 Stanislav Lunga, 

strážník Městské policie Vracov

VEŘEJNĚ PROSPĚŠNÉ SLUŽBY
Veřejně prospěšné služby Vracov oznamují občanům, že dojde k novému značení hrobů. Dosavadní železné tabulky zapíchnuté do 
země budou odstraněny a na hroby budou nalepeny hliníkové tabulky o rozměru 8,5 x 5,5 cm šedé barvy. Tyto tabulky se umístí 
zezadu pomníku ve spodní části. Děkujeme za pochopení.

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA 
Krásný předvánoční čas.
Dovolte mi malé ohlédnutí. V  lednu, na 
začátku roku 2020, kdy jsme si přáli všech-
no nejlepší, hlavně zdravíčko, nikdo z nás 
netušil, kolikrát v  tomto roce pocítíme 
a vyslovíme přání „Hlavně ať jsme zdraví“. 
Nedovedli jsme si ani představit, co nás 
čeká, jaké zkoušky, překážky, ale i krásné 
chvíle budeme zažívat. 
Letošní rok byl pro nás ve znamení louče-
ní. Velmi často jsme zažívali bolest odcho-
du, ať už to bylo zapříčiněno odchodem 
našich uživatelů z  bytu DPS zpět domů 
mezi své blízké, odchodem do jiného soci-
álního zařízení, nebo nečekaným úmrtím. 
Rok 2020 byl v  tomto směru neuvěřitel-
ný. Na druhou stranu to „vyprovokova-
lo“ vnitřní sílu každého z  nás. Obyvatelé 
sami aktivně bojují proti samotě tím, že 

se setkávají na chodbách u kafíčka, kde se 
navzájem obohacují, vzpomínají, podpo-
rují, povzbuzují, ochutnávají své kuchař-
ské speciality, které provoní chodby DPS 
a dávají jasný signál, že jsou tu a užívají si 
života, co jim jen Corona opatření dovo-
lí. Vůně tradičních, pro mnohé z  nás, již 
zapomenutých pokrmů vítězí nad „vůní“ 
dezinfekce. Nenechávají se „otrávit“ bez-
nadějí, která na nás všechny ze všech mé-
dií útočí. 
Vidím, že tato nelehká doba v  nás i  přes 
to všechno náročné probudila dobro, kte-
ré v  každém z  nás je, vyprovokovala nás 
k činnosti, blízkosti a pomoci. Chci všem 
moc poděkovat. DĚKUJI za úsměv, za 
vlídné povzbudivé slovo, za podporu. Dě-
kuji obyvatelům za trpělivost a snahu do-
držovat nařízení vlády, klientům a  jejich 

rodinným příslušníkům za důvěru, sou-
kromým osobám a  švadlenkám z  KD za 
ušití roušek (zvláště v první vlně, kdy ne-
bylo možné jakýkoliv ochranný prostře-
dek sehnat), fi rmě ODEX za nanoroušky, 
mamince dvou dětí za poskytnutí digitál-
ního teploměru, Městské policii za dove-
zení ochranných prostředků a dezinfekce, 
pečovatelkám a  vedení města, lékařům, 
sestřičkám a lékárníkům za to, že držíme 
při sobě a vzájemně se podporujeme.
Těšíme se na nastávající rok a věříme, že 
bude plných krásných zážitků a  že mezi 
sebe přivítáme nové klienty a  obyvatele 
DPS.
Přejeme vám krásné prožití adventu, vá-
nočního času a v novém roce 2021 ať zaží-
váme jen to krásné. 

Petra Sabáčková, vedoucí PS Vracov.

Z VRACOVSKÉ FARNOSTI
Jaké budou letos Vánoce v kostele?
Milí spoluobčané. Tento svůj příspěvek 
do zpravodaje píšu v  době, kdy ještě vů-
bec netuším, jak lze odpovědět na otázku 
v  úvodu. Každý rok jsme zvyklí nabízet 
v  tomto čase účast na vánočních boho-
službách, návštěvu jesliček v kostele a také 
vánoční vystoupení či koncerty. Součas-
ná situace však velmi omezuje možnosti 
v tom, co bychom rádi o Vánocích nabídli.
Vánoční bohoslužby proběhnou v každém 
případě, ale nevíme, jaký počet přítom-
ných o Vánocích bude mít do kostela pří-
stup. V  každém případě počítáme s  tím, 
že po dobu svátků od 25. prosince do 
3. ledna budou jesličky v  kostele během 
dne přístupné pro individuální návštěvu.
Aktuální informace budeme zveřejňovat 
na farních webových stránkách: https://
www.favracov.cz/

 Vánoční Bohoslužby

„Půlnoční“ mše svatá            čtvrtek 24. 12. v 22:00

Slavnost Narození Páně      pátek 25. 12. v 10:30 

Svátek sv. Štěpána             sobota 26. 12. v 10:30

Svátek sv. Rodiny               neděle 27. 12. v 10:30  

Děkovná mše za rok 2020   čtvrtek 31. 12. v 15:00 

Slavnost Matky Boží            pátek 1. 1. v 10:30
 
Ze srdce přeji všem, abychom si navzdory všem omezením uchovali zejména 
v rodinách sváteční atmosféru prožívanou v pokoji, štěstí a v opravdové radosti 
z daru života.

farář P. Josef Zelinka
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Z MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLYZ MASARYKOVY ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Zahájení, ale také celý začátek letošního 
školního roku byl poznamenán nutnos-
tí dodržovat přísná hygienická opatření. 
Z  důvodu rozsáhlých stavebních úprav 
bylo a stále je třeba také dbát zvýšené opa-
trnosti a bezpečnosti. Byli jsme si vědomi, 
že za takových podmínek bude tento škol-
ní rok velmi náročný a obtížný.  Potvrdilo 
se nám to již 14. října, kdy byla z důvodu 
zhoršené epidemiologické situace ukon-
čena povinná prezenční výuka žáků na 
školách a žáci nastoupili tentokrát již po-
vinnou distanční výuku.
Vyučující 9. ročníků však ještě s žáky stihli 
realizovat exkurzi do Ostravy – Dolních 
Vítkovic, kde navštívili naučné centrum 
Velký svět techniky, viděli Vysokou pec 
č. 1 a Bolt Tower.
Aby žáci přechodem na distanční výuku 
neztratili kontakt se svými vyučujícími 
a  mohli se i  nadále věnovat vzdělávání 
a výuce, přešla naše škola na on-line výu-
ku prostřednictvím aplikace Teams. Podle 
nových on-line rozvrhů se žáci účastnili 
výuky jednotlivých předmětů, plnili úko-
ly zadané vyučujícími prostřednictvím 
Teams, či nástěnky na webových strán-
kách školy – padlet, která se nám osvěd-
čila již v jarních měsících. Všichni učitelé 
dostali k dispozici notebooky, které škola 
zakoupila z dotace MŠMT, aby mohli vést 
výuku z domova. Škola také zapůjčila de-
set notebooků svým žákům, aby se  on-
-line výuky mohli účastnit.
Ve středu 18. listopadu se do školy více 
než po měsíci distanční výuky vrátili žáci 
přípravné třídy a prvních a druhých roč-
níků. V pondělí 30. listopadu do lavic za-
vítali i ostatní žáci prvního stupně, 9. tříd 
a polovina žáků druhého stupně, která se 
bude po týdnu v prezenční výuce střídat. 
Jaká bude situace po Novém roce, teprve 
uvidíme. 

Rád bych poděkoval všem rodičů, žákům 
a  učitelům za to, jak zvládli distanční 
a také on-line výuku.

Přeji Vám všem lepší časy, hodně zdraví, 
pohody a příjemné vánoční svátky.

Mgr. Bronislav Chovanec, ředitel školy.

Z MATEŘSKÉ ŠKOLYZ MATEŘSKÉ ŠKOLY

PODZIM V MATEŘSKÉ ŠKOLE
V  září jsme zahájili školní rok v  běžném 
režimu. Nových dětí nastoupilo celkem 46. 
Dětí, které byly přijaty v řádném přijíma-
cím řízení, bylo 42. Byly přijaty všechny 
děti podle pravidel, které ukládá školský 
zákon. Během letních prázdnin došlo ke 
stěhování několika rodin, tím se uvolnila 
místa a mohly být přijaty ještě další děti.
Stejně jako každý rok bylo září ve zname-

ní adaptace nových dětí na prostředí třídy 
a  školky. Děti se seznamovaly s  novými 
kamarády, paními učitelkami, hračkami. 
Jak už to bývá – některé děti si zvykaly líp, 
jiné hůř. Některým dělá problém podřídit 
se pravidlům ve školce, mnohé děti se po-
prvé setkávají s  tím, že něco nedostanou 
hned, že se musí přizpůsobit ostatním, že 
něco musí nebo naopak nesmí, nemohou. 

To vše ovlivňuje zvykání dětí na školku.
Od 1. 9. 2020 pracujeme podle nového 
Školního vzdělávacího programu (ŠVP) 
nazvaného “Pomozte nám, abychom to 
zvládli sami”. Název a celý obsah ŠVP jsme 
volili proto, že si všímáme toho, že rodiče 
často dělají za děti věci (zvláště v  oblasti 
sebeobsluhy), které by – pokud se jim dá 
možnost a příležitost – zvládly samy. 
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Motto naší MŠ je: V  mateřské škole je 
většina dnů, kdy se něco děje a  každý si 
v nich přijde na své.
 Je na co se dívat, co poslouchat, ochutná-
vat, prsty se mají čeho dotýkat a ani nos
 nepřijde zkrátka. O tom, že je třeba zapo-
jit mozek a rozhýbat tělo už ani není nutné  
mluvit.
Cíle naší MŠ jsou: 
-  klást důraz na rozvoj samostatnosti 

dětí ve všech oblastech tak, aby bylo 
schopno v budoucnu lépe zvládat ná-
roky na ně kladené

-  systematické zaměření na hrubou mo-
toriku jako základ celkového rozvoje 
dítěte

-  využívat hru jako klíčového prostřed-
ku rozvoje dětí

-  klidné, spokojené, pokud možno 
vnitřně motivované a  v  mezích mož-
ností úspěšné dítě

 -  vytvářet bezpečné klima a  prostředí 
plné důvěry a pohody

V loňském školním roce ovlivnil chod MŠ 
výskyt nemoci Covid-19. Bohužel zasáhla 

tato nemoc školku i v listopadu, kdy one-
mocněly dvě paní učitelky a  z  nařízení 
KHS JmK Brno musela být školka na dva 
týdny uzavřena. Předškolním dětem, pro 
které je tento ročník povinný, paní učitel-
ky připravovaly na tuto dobu úkoly na do-
mácí výuku (podobně jako je tomu ve ško-
le). Nyní jsme opět v provozu a jsme tomu 
opravdu moc rádi. Jen doufáme a přejeme 
si, aby taková vynucená přerušení provozu 
školky už nenastala.
 Od září nastala změna ve složení kolek-
tivu. Paní učitelka Jarmila Vašíčková ode-
šla do starobního důchodu a na její místo 
byla přijata paní učitelka Eliška Bačíková 
ze Strážnice. Paní Vašíčková se s námi ale 
úplně nerozloučila. Přijala zástup za dlou-
hodobě nemocnou kolegyni p. uč. Staní-
kovou.
 Chtěla bych na tomto místě poděkovat 
zřizovateli Městu Vracov, panu starostovi 
a paní tajemnici za podporu a vstřícnost, 
které se nám dostává, a  to nejen v  sou-
vislosti se situací ohledně covidu na jaře 
a  nyní v  listopadu. Snažíme se, aby ma-

teřská škola, kterou zřizují, fungovala co 
nejlépe, abychom dětem předali co nejví-
ce dovedností a vědomostí, které později 
uplatní nejen ve škole, ale i v běžném ži-
votě a hlavně, aby do naší školky chodily 
rády a bylo jim tady dobře. Předpokladem 
tohoto všeho je kvalitní personál jak učite-
lek, tak provozních pracovnic. Jsem ráda, 
že můžu říct, že takový kolektiv v  naší 
školce skutečně máme a  věřím, že tomu 
bude tak i nadále. Děkuji všem svým ko-
legyním a spolupracovnicím za jejich prá-
ci, ochotu a vstřícnost ve chvílích, kdy se 
vyskytnou jakékoliv problémy a nečekané 
situace na pracovišti.
 Blíží se vánoční čas. Přeji všem občanům 
Vracova, aby Vánoce prožili ve zdraví, po-
hodě a  lásce se svými blízkými. Do roku 
2021 hodně štěstí, elán při zdolávání ne-
lehkých situací v  životě, které se vyskyt-
nou, ať chceme nebo nechceme, aby ale 
takových situací bylo co nejméně. A hlav-
ně pevné zdraví.

Ivana Vaverková, ředitelka MŠ Vracov
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Z DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽEZ DOMU DĚTÍ A MLÁDEŽE

Rok 2020 asi navždy zůstane v našich my-
slích jako ten, kdy nejen nás, ale celý svět 
postihla pandemie Covid 19. V  lednu za-
čaly do médií pronikat děsivé zprávy z Asie, 
ale nikdo jim nepřikládal velkou důležitost.  
V únoru se doporučovalo raději se vyhnout 
lyžování v Alpách a situace začala být váž-
nější. Přesto koncem února, kdy jsme se 
připravovali na jednu z našich velkých akcí 
– Dětský karneval, nikoho z nás nenapadlo, 
co se stane za pár týdnů. V březnu se stalo 
nepředstavitelné a najednou jsme byli „za-
vření“. 
Ke znovuotevření a  opětovnému zahájení 
chodu Domečku, došlo až začátkem května. 
Činnost byla hodně omezená, byly upra-
veny počty dětí, měli jsme zákaz využívání 
tělocvičny a  díky epidemiologické situaci 
byl doporučován pobyt venku. Z velké části 
se však činnost DDM obnovila. Díky nu-
cenému uzavření na jaře, jsme tak trochu 
nahradili neuskutečněnou činnost kroužků 
protáhnutím provozu až do konce června, 
ale kvůli omezení shromažďování velkého 
počtu lidí, jsme bohužel zrušili všechny vel-
ké akce.
Velmi jsme si oddechli, když vláda povolila 
táborovou činnost a letní prázdniny mohly 
probíhat ve standartním režimu. Samozřej-
mě za zvýšených hygienických opatření. 
Taneční tábor patří k  těm nejoblíbenějším 
a  nebylo tomu jinak ani v  letošním roce. 
Celotáborová hra se nesla v duchu pohádky 
Hotel Transylvánia. Náplní byly především 
taneční hodiny a  všechny moderní styly, 
ale také třeba letní kino, Boyard, úniková 
hra a  vodní bitva. Na závěr tábora čekalo 
na rodiče velmi emotivní vystoupení. Pří-
městský tábor zavedl děti do doby dávno 
minulé, do starého Řecka. Děti se seznámily 
s řeckým písmem, řeckými bohy, vyrobily si 
antické ozdoby a svůj vlastní oddílový bojo-
vý pokřik. Čekaly na ně mimo jiné i vodní 
soutěže, hry v přírodě a zábavná olympiáda. 
Šachový tábor patří rovněž mezi ty tradiční. 
Podmínkou účasti je nejen znalost šachů, 
ale především všudypřítomná dobrá nála-
da. Mohlo by se zdát, že šachový tábor je jen 
pro divné patrony a chytrolíny, ale opak je 
pravdou. Táborové prostory sice dopoledne 
pohltí ticho a dumání nad hrou, ale odpole-
dne a večer jsou ze všech dětí zpátky tábo-
roví divoši. Sportovní soustředění se nesou 
v  duchu konkrétního sportu a  nedílnou 
součástí programu jsou tréninky. Děti se tak 
připravují na nadcházející sezónu. Ostatní 
program však v  ničem nezaostává za kla-
sickými tábory. Na děti čekala spousta her, 
soutěží, návštěva koupaliště, cesta za pokla-

OHLÉDNUTÍ ZA LÉTEM 2020
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Včelaření a život včel je můj velký koníček, kterému věnuji hod-
ně času a včelařením doslova žíji. Občané města Vracova, kteří 
mě znají a kupují si med, mohou potvrdit, v jakém včelařském 
hospodářství chovám včely. O život včel se zajímám již od své-
ho dětství, kdy jsem začínal včelařit s  mým strýcem a  později 
s  otcem na Vysočině, odkud pocházím. V  letošním roce jsem 
se zúčastnil soutěže Český med, kterou pořádá Výzkumný ústav 
včelařský, a již podruhé jsem získal ZLATOU MEDAILI, a to za 
med květový-akátový a květový-lipový. Zde chci uvést, že získání 
zlaté medaile záleží na tom, kde má včelař umístěné stanoviště 
a jak chová svoje včely. Není ovšem důležité, jaký typ konstrukce 
úlu má včelař zažitý a jaký typ vyhovuje. Jde o zásadní principy 
péče o včelstva. Ty vycházejí nejen z praxe, ale především z lásky 
ke včelám a k přírodě.
Mistři včelaři se svými včelami žijí. Starají se o ně s pečlivostí, 
léčí je, přiměřeně zakrmují a zimují. Pečují o ně, aniž by včely 
museli vyrušovat častým prohlížením.
Naprosto přesně vědí, co se děje v úlu, a to podle zvuků uvnitř, 
nebo podle chování na česně. Vědí, jak se mají chovat u včelína 
v zimním období, aby se včely v zimním chomáči nerozrušily, 
kdy pak zvýšeným šumem v úlu dávají najevo svou nespokoje-
nost. Poznají, kdy chybí včelám ideální zimní klid, podle zvuku 
při oteplení zjistí, když se chomáč rozvolní, nebo naopak zda 
panuje ve včelstvu spokojenost semknutých včel. Ti, kteří mají 
včelstva umístěná na včelnici jako v mém případě, o ně pečují 
tak, aby zimní větry nikdy nemohly proniknout až k samotné-
mu zimnímu chomáči. Dbají na to,aby včelstva nebyla zbytečně 
vyrušována, neboť jakékoli sebemenší rozrušení v zimním klidu 
vede k oddělování zimního chomáče a včely následně zkřehnou 
zimou a zemřou. Jakékoli vyrušování navíc vede včely ke zvýšené 
činnosti, vyšší spotřebě potravy, a tedy k předčasnému naplnění 
výkalového váčku. Pokud k tomu dojde ještě před jarním oteple-
ním, dochází ke kálení v úlu a včelstvo může uhynout.
Mistři včelaři svá včelstva pozorují v průběhu celého včelařské-
ho roku. Podle chování včel na česně dokážou rozpoznat nála-
du uvnitř úlu. Vědí, kdy a jak mají zasáhnout a co mají udělat, 
aby jejich včelstva byla zdravá a silná. Když vytočí med pro svoji 

ZE ZÁJMOVÝCH SPOLKŮZE ZÁJMOVÝCH SPOLKŮ
potřebu a  na prodej  zákazníkům, nenechají včelstva hladová 
a zesláblá. Vědí, kdy mají zúžit česno, jak včely plodují a jaká je 
jejich matka. Na matce hodně záleží. Ideální matka pochází z čis-
té linie. Matka oplodněná při snubním letu se spáří s několika 
trubci, aniž by tušila, z jaké linie onen trubec pochází, kde vče-
laři čistota linie nic neříká. A právě včelařští mistři se vedle péče 
o své včely starají i o čistotu linie naší kranky. Ctí tak práci našich 
předků, kteří vyšlechtili včelu medonosnou kranskou k naprosté 
spokojenosti včelařů a sami se aktivně zapojují do činnosti smě-
řující k zachování populace kranské včely ve smyslu plemenář-
ského programu v chovu včel v ČR. Včela medonosná kranská 
má rychlý jarní rozvoj. Ve správné linii je klidná při manipulaci 
s  dílem, má silnou energii letu se schopností využívat snůšku 
jak nektarovou, tak medovicovou. Má dobrý orientační smysl. 
Její původ pochází z  hornaté severozápadní části Slovinska. Je 
dobře, že naše organizace ČSV již dávno přijala dlouhodobou 
koncepci chovu matek s DNA včely medonosné kranské. A za 
to patří velké poděkování právě včelařským mistrům. Zároveň 
i všem, kteří včelaří s  láskou a předávají své zkušenosti novým 
začínajícím včelařům.

Brodecký Josef, 
místopředseda ZO ČSV Vracov 

dem nebo například stezka odvahy.
Léto 2020
Taneční tábor            4.  – 11. 7. 2020  45 dětí
Soustředění kopaná 22. –  26. 7. 2020 20 dětí
Příměstský tábor      27. –  31. 7. 2020 44 dětí
Soustředění kopaná 10. –  14. 8. 2020 25 dětí
Šachový tábor    2.   –  15. 8. 2020 37 dětí
Soustředění fl orbal 17. –  23.  8. 2020 52 dětí
Soustředění fl orbal 24. –  30. 8. 2020   47 dětí

Stejně jako každý rok i letos začínáme plánovat program na další 
léto. Jen doufáme, že to bude letos už bez komplikací a  vir se 
umoudří.  Asi tomu bude muset pomoct každý z nás, tak si drž-
me palce, ať se nám to podaří.

Plán na léto 2021
Taneční tábor     2.  –   11. 7. 2021
Soustředění kopaná  21. –  25. 7. 2021
Příměstský tábor   26. –  30. 7. 2021
Šachový tábor    1.   –  14. 8. 2021

Monika Máderová
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NAPSALI JSTE NÁMNAPSALI JSTE NÁM

V tisku se často objevují články o slavných osobnostech, kteří se ve světě proslavili ve svém oboru a stali se známými a uznávanými ve 
své zemi. A když mezi nimi najdeme i jména, podle kterých můžeme usuzovat na jejich české kořeny, jsme na ně patřičně hrdí. O to 
víc nás překvapí, když se o nich dovíme, že jsou to vlastně vracovští rodáci. Před časem jsme ve Zpravodaji psali o „chorvatském“ 
kapelníkovi Františku Sečkovi, rodáku z Vracova, jehož si cení v dalekém přímořském městě Senj. Dnes vám chceme představit další 
evropsky uznávanou osobnost, o které dosud málokdo z nás věděl, že světlo světa spatřila ve Vracově.

Slavný vracovský rodák  - prof. dr. Karel František CHUDOBA

Tou osobností je prof. dr. 
Karl Franz Johann Chu-
doba. Byl nejen věhlasným 
německým přírodovědcem 
a  dokonce rektorem uni-
versity v Bonnu, ale ve svém 
oboru i světově uznávaným 
vědcem. V jeho curriculum 
vitae se uvádí, že se narodil 
10. 9. 1898 v obci Wratzow 
/VRACOV/ Morava, tedy 
ještě za Rakouska-Uherska. 
Jeho hlavním oborem byla 
mineralogie a studie šperků 
a  drahokamů, což mě ob-
zvláště potěšilo z  hlediska 
mé profese.
Když byl v  roce 1957 na 

západním pobřeží jižní Afriky objeven dosud neznámý krásný 
drahý kámen, byl pojmenován právě po tomto slavném vra-
covském rodákovi Chudobovi jako „chudobait“. Tento mine-
rál byl nalezen na světově proslulém ložisku Tsumeb v Nami-
bii. Jde o polymetalické rudní ložisko, kde se v letech 1905 až 
1996 v tisíc pět set metrů hlubokém dole se 44 patry získávala 
měď, olovo, stříbro, zlato, arsen a germanium. Toto ložisko je 
známé také díky výskytu velkého množství světově unikátních 
sekundárních minerálů, vznikajících v  oxidační zóně podél 
zlomů a krasových dutin z primárních rudních minerálů. Od-
borně se řadí do skupiny „fosfátů, arsenátů a vanadátů“. Tyto 
minerály jsou velmi vyhledávané sběrateli, mají dobře vyvi-
nuté krystaly a jsou většinou nádherně zbarvené. Určitě znáte 
zářivě modrý lazulit nebo tyrkys, kterým byla např. vykládaná 
Tutanchamonova maska spolu s karneolem a barevným sklem.

A  právě chudobait patří k  těmto vzácným minerálům. Che-
micky je pro laika trochu komplikovaný, je to arsenát se 
vzorcem (Mg,Zn)5H2(AsO4)4·10H2O. Jeho objevitelem byl 
známý německý mineralog Hugo Strunz, který je tvůrcem 
používaného systému klasifikace minerálů. Ten jej také v  r. 
1960 následně analyzoval a klasifikoval. Chudobait byl dosud 
popsán pouze ze dvou dalších lokalit, a to v Maroku a v jižní 
Americe (Chile). Může mít různé barvy, nejčastěji je zářivě 
růžový, ale může být i nazelenalý, bezbarvý až bílý. To jen ve 
stručnosti pro zvídavé čtenáře. A nyní k našemu vracovskému 
rodákovi.
Chudoba není zrovna vracovské jméno, nevyskytuje se ani 
v Urbáři z r. 1604, ani v soupisu sedláků z r. 1656, ani v poz-
dějších soupisech obyvatel. Z  matriky se však přece jenom 
můžeme dovědět něco víc o  jeho rodu. Karl Franz Johann 
Chudoba se narodil 10. září 1898 ve Vracově, v zápise čteme 
jeho jméno Karel František. Jeho rodný dům ve Vracově má 
v matrice uvedeno číslo 202. 

Dnes je to sídlo Městského úřadu (radnice), ale z  historie 
víme, že dříve zde stála četnická stanice. A  tak se ani nedi-
víme, že v  matričním listu je za jménem jeho otce– Barto-
loměj Chudoba– uvedena jeho profese coby c. k. četnického 
strážmistra ve Vracově. Dá se tedy usuzovat, že jeho otec, jako 
příslušník vojensky organizovaného strážnímu sboru, byl do 
Vracova převelen v důsledku výkonu služby.
Ze sčítacích archů domů a  sčítání lidu z  r. 1900 (sčítacích 
operátorů)se dovídáme, že Bartoloměj Chudoba přišel do 
Vracova dne 22. srpna 1898, spolu s  manželkou Růženou. 
Přišli z oblasti Slezska. Bartoloměj byl synem Františka Chu-
doby, nádeníka ve Velké Senici v okrese Litovel (dnes Senice 
na Hané, dříve Gross Senitzer) a  jeho manželky Anny, roze-
né Nedomové, která pocházela rovněž z této obce. Manželka 
Růžena byla dcerou Karla Kesslera, gruntovníka v Petrovicích 
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(tehdy Petersdorf v okrese Krnov ve Slezsku), a jeho manželky 
Růženy, rozené Relle, původem v  Katzen v  Pruském Slezsku 
(dnes je tato obec Moravskoslezský Kočov v okresu Bruntál). 
Ze zjištěných údajů také vyplývá, že manželé Chudobovi přišli 
do Vracova necelý rok po svatbě, kterou měli 4. 11. 1987 a ku-
podivu asi tři týdny před narozením malého Karla Františka. 
Z výpisu ze sčítání domů z r. 1900 se můžeme také dovědět, 

zastával až do roku 1945. Byl současně ředitelem Mineralo-
gicko-petrologického ústavu. Byl také redaktorem a čestným 
členem společnosti VFMG – Asociace přátel mineralogie 
a geologie, která vydává odborný časopis. Zde napsal mnoho 
článků, které byly čtivé a snadno pochopitelné.
Chudoba získal řadu ocenění. V  roce 1943 jako rektor uni-
verzity obdržel např. Beethovenovu medaili, a  to společně 
s  německou klavíristkou Elly Ney, která byla mezinárodně 
uznávána jako interpretka klasicko-romantického repertoáru, 
zejména klavírních děl Ludwiga van Beethovena.
Je třeba se ještě krátce zmínit o  jeho angažovanosti během 
druhé světové války. V té době se na univerzitě konaly veřejné 
přednášky na různá témata z  celé řady oborů v  rámci před-
náškové série „Věda v boji za Německo“, které jako editor pu-
blikoval. Chudoba, podobně jako většina jiných německých 
občanů, byl členem Národně socialistické německé dělnické 
strany, ke které se připojil v  roce 1933. Stal se manažerem 
školení pro místní skupinu NSDAP, v  roce 1941/42 sloužil 
krátce jako poručík v záloze u wehrmachtu na východní fron-
tě. Podle svědectví jeho kolegů se však Chudoba v období II. 
sv. války coby rektor univerzity choval charakterně a  čestně 
a  vždy odmítal z  politických důvodů kohokoliv persekuovat 
a jakkoliv poškodit.
Po válce Chudoba nadále působil na univerzitě, avšak od r. 
1966 pak již jen jako emeritní profesor, kdy odešel do důcho-
du. Víme ještě, že Chudoba byl ženatý, jeho manželkou byla 
Lotte Chudoba, původem z Rakouska. Zemřel 14. března 1976 
v německém městě Göttingen ve věku 77 let.

Zpracoval RNDr. Petr Kolek, 
bývalý vracovský občan

že v domě č. 202 byly tři malé bytové jednotky, v nichž bylo 
i s rodinou Bartoloměje ubytováno celkem 13 lidí. Kromě za-
městnanců četnické stanice (tři c. k. závodčí a jedna služebná) 
zde také byla rodina Antonína Wernera (učitele). Spolu s Bar-
tolomějem Chudobou (narozen 23. 8. 1864) a jeho manželkou 
Růženou (narozená 30. 10. 1869) zde v té době bydlely také je-
jich tři děti – Karel Chudoba (narozen 10. 9. 1898), František 
Chudoba (narozen 3. 10. 1899) a Berta Chudobová (narozená 
25. 12. 1900). O rodině ještě víme, že František zemřel v roce 
1901, Berta (Štěpánka) Chudobová byla oddána 27. 6. 1929 
s Josefem Aligerem v Novém Jičíně. A podle sčítacích operá-
torů v roce 1910 pak již nikdo z rodiny ve Vracově nebydlel.
Z publikovaných pramenů se dále dovídáme, že Karel Chudo-
ba byl zpočátku učitelem na základních školách. Poté se roz-
hodl studoval mineralogii a petrografii (nauka o horninách) 
na vídeňské univerzitě, kde byl jedním z nejlepších studentů 
významného mineraloga Friedricha Beckeho. Jako zajímavost 
je třeba uvést, že Becke, i když byl rakouský geolog a minera-
log, byl narozený v Čechách v Praze a on sám pak byl žákem 
neméně slavného Gustava Tschermaka, rovněž českého rodá-
ka. Karel Chudoba úspěšně ukončil univerzitu a byl promován 
v  listopadu 1924. Poté byl přijat na univerzitu v Bonnu. Zde 
podstoupil habilitační řízení a v roce 1929 byl zde jmenován 
docentem.
V Bonnu pracoval Chudoba jako asistent Mineralogicko-pe-
trografického ústavu univerzity. V  roce 1938 se stal řádným 
univerzitním profesorem. Jeho oborem byla speciální minera-
logie a studie šperků a drahokamů. Vydal řadu příruček, byl 
autorem 11 publikací a jako spoluautor 27 publikací. 
Jeho práce mají široký záběr: např. studie diamantů z východ-
ní Sibiře (Jakutska), měděné rudy ve Švédsku, Nevada v USA 
(tyrkys - šperky a  drahokamy) apod. Je také spoluautorem 
mnoha základních učebnic a  příruček mineralogie a  odbor-
ných encyklopedií o  drahých kamenech. Známá je Spezielle 
Mineralogie, kterou vydal spolu s  Reinhardem Braunsem. 
Tato měla řadu vydání.
V  roce 1939 byl jmenován rektorem univerzity (Rheinis-
chen Friedrich-Wilhelms-Universität) v  Bonnu, tuto funkci 
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Téměř celý letošní rok s sebou nese mnohá omezení, která se do-
týkají všech povinností i  radostí každodenního života. Všechny 
z nás zasáhly okolnosti kolem pandemie COVID-19. Mnoho na-
šich aktivit jsme museli utlumit, jiné se zase naučit. Problémy se 
zvládnutím pandemie nejvíc dopadají na naše zdravotníky. Velmi 
si vážím jejich práce a nasazení. Beze sporu jim za to patří velký 
dík. Sama jsem se snažila pomáhat. Sháněla jsem roušky, ochranné 
štíty a zdravé potraviny. Děkuji všem, kteří také jakkoli pomáhali 
a hlavně se chovali zodpovědně a ohleduplně k ostatním. 
Ve stínu pandemie ovšem kauzy i projekty pokračují dál. Pro náš 
region nejdůležitější kauza, ochrana zdroje pitné vody a  těžba 
štěrkopísků u Uherského Ostrohu, zaznamenala několik změn. 
Byly podány čtyři žaloby, na základě kterých soud zatím roz-
hodl o zrušení dobývacího prostoru a báňský úřad musí celou 

Co se u nás děje

Další oceněnou vedle pana Pavla Hanáka 
byla paní Eva Kopřivová, dovolte mi o ní 
pár slov.
V  letech 1956 -1960 studovala na SPgŠ 
v Kroměříži - obor učitelství pro základ-
ní školy. Po maturitě získala umístěnku 
do Suchova a pak Kuželova, ale již v roce 
1966 dostala místo ve Vracově na zdejší 
základní škole jako učitelka prvního stup-
ně. Zde zůstala až do důchodu, do které-
ho odešla v roce 1996. Za svou učitelskou 
kariéru vychovala a  připravila do života 
stovky žáčků, kteří na ni rádi vzpomínají, 
vzorem byla také pro své kolegyně, ráda 
pomohla a poradila.
Největší zálibou paní Kopřivové je hud-
ba, která ji provází celým životem.  Při ZŠ 
vedla dětský pěvecký kroužek, při SOZ 
Ženský pěvecký sbor, po sametové revolu-
ci pak sbor v kostele a byla i při založení 
smíšeného pěveckého sboru Harmonie, 
kde zpívá doposud. 
Díky této aktivitě přispěla k  obohacení 
mnoha kulturních nebo společenských 

Ocenění pro obyčejné lidi, kteří dělají neobyčejné věci
akci. Od svateb, vítání občánků, po po-
hřby, různé oslavy v rámci města, výstavy, 
přednášky. V mládí hodně hrávala na har-

moniku, později spíše na klavír a dodnes jí 
to krásně zpívá.
Ráda skládá veršovánky, má dokonce i své 
vlastní písničky.  Vytváří koláže z  papíru 
a skládá moudrá slova do přání k naroze-
ninám.  Je stále tvůrčí, i když zdravíčko už 
neslouží jako dřív.  
Paní Kopřivová žije vírou v  Boha. Pravi-
delně navštěvuje bohoslužby, účastní se 
skupinového modlení, čte křesťanskou li-
teraturu. Její víra je opravdu živá. Zajímá 
se nejen o své nejbližší, ale pokud jí to ješ-
tě zdraví dovolilo, pravidelně navštěvovala 
těžce nemocné osoby. Je opravdu velmi 
obětavá, nesobecká a skromná. 
Se svým manželem vychovala 3 děti. Má 
5 vnoučat a  4 pravnoučata. Pro všechny 
měla a  má vždycky otevřenou náruč, ro-
dina ji miluje.
A my jí přejeme zejména zdraví, aby moh-
la se svou rodinou prožívat ještě další 
pěkná léta a pro své spoluobčany zazpívat 
pěknou písničku.

Miroslava Glacová
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Kolik stojí kluziště?
Rozpočet města Vracov může díky daňovým škrtům, které se v těch-
to dnech projednávají v parlamentu ČR, přijít o 15 až 20 milionů 
Kč (podle propočtů Sdružení místních samospráv ČR). Zatímco 
jiná města mohou zvýšením daně z nemovitosti částečně nahradit 
ztrátu, Vracov již má koefi cient daně dvojnásobný než 55 nejbližších 
obcí a nelze očekávat, že jej bude dále zvyšovat. Výpadek rozpočtu 
tak bude nutné zalepit buď omezením investic, nebo šetřením. Již 
minulý rok jsem žádal zastupitele, aby se zabývali hospodařením 
zimního kluziště, které je vysoce ztrátové. Zde jsou konkrétní čísla:
Zimní kluziště zahájilo zkušební provoz na Boží hod vánoční 
roku 2017 a má za sebou tři sezóny. Stavba kluziště stála Město 
Vracov 9 513 508 Kč. Společně s pořízením projektu, zajištěním 
přívodu elektřiny apod. se náklady vyšplhaly těsně pod 10 milio-
nů Kč (v této ceně není zahrnuta rolba a fréza). Kluziště je v pro-
vozu přibližně 10 týdnů v roce.
Provozní náklady se pohybují okolo 14 500 tisíc Kč za den, při-
čemž výnosy jsou v průměru 3 000 Kč za den. Kluziště je tedy 
dotováno částkou přibližně 11 500 Kč za den. Celkové náklady 
během posledních dvou sezón, kdy běžel normální provoz, byly 
lehce přes milion Kč za rok. Výnosy byly 190 a 250 tisíc korun. 

2017/2018 2018/2019 2019/2020
náklady 906 tisíc 1 105 tisíc 1 053 tisíc
výnosy 239 tisíc 188 tisíc 249 tisíc
bilance -667 tisíc -917 tisíc -804 tisíc
dotace města 300 tisíc 400 tisíc 637 tisíc
návštěvníků 6 600 4 700 5 900

Během první – zkušební – sezóny navštívilo kluziště 6 a půl tisíce 
návštěvníků. V dalších letech byl zájem nižší. V sezóně 2018/2019 
to bylo 4 700 návštěvníků a během loňské zimy 5 900 návštěvní-
ků. Průměrná návštěva je mezi 60 a 80 návštěvníky denně.
Pro přehled přikládám srovnání provozů kluzišť v Kyjově a Veselí 

věc znovu projednat. Soud nevzal jako účastníky řízení všechny 
obce, proto byla k Nejvyššímu správnímu soudu podána kasační 
stížnost. Nebezpečí stále není zažehnáno.
Také přípravy na dálnici D55 (nynější R55) se daly do pohybu. 
V září byla zahájena stavba úseku Babice - Staré Město a v příš-
tím roce bude stavba pokračovat až do Moravského Písku. Další 
úseky v našem regionu budou zahájeny 2022 a později. Velmi mě 
potěšilo, že se městu Hodonín podařilo úspěšně projednat stav-
bu lávky u ZOO, jelikož jsme na projektu spolupracovali. Je sice 
povolena jako stavba dočasná, ale už příští rok po ní můžeme 
chodit nebo jezdit na kole. Dále probíhají přípravy stavby kruho-
vé křižovatky na Pánově.

Využívám všech možných příležitostí, aby významné stavby 
a  problémy našeho regionu byly řešeny a  byly na ně i  fi nance. 
V hledání těchto příležitostí budu pokračovat i v roli zastupitelky 
Jihomoravského kraje. Dovolte mi poděkovat Vám všem, kteří 
jste mne svým hlasem podpořili ve volbách do kraje. 
Nyní se blíží čas Vánoc, svátků klidu, pokoje a  sounáležitosti. 
Snad vánoční atmosféra překryje tu, která je tu s námi celý rok. 
Přeji Vám, ať prožijete tento čas v kruhu rodinném a hlavně ve 
zdraví.
Věřím, že rok 2021 bude alespoň o kapku lepší. 

Ing. Bc. Anna Hubáčková
senátorka za Hodonínsko 

nad Moravou (informace mi byly poskytnuty městskými úřady 
v Kyjově a Veselí n/M.):

Vracov Kyjov Veselí 
nad 
Moravou

Náklady na stavbu 9,5 milionů 5 milionů 2,5 mili-
onu

Provozní ztráta 
(za sezónu)

670 – 920 tisíc 300 – 500 tisíc 900 tisíc

Návštěvníků 
(za sezónu)

5 – 6 tisíc 11 tisíc 12 tisíc

Z  tabulky jde vidět, že Kyjov obslouží za sezónu dvojnásobné 
množství návštěvníků než Vracov a provozní ztráta je polovič-
ní. Jednoho návštěvníka tak Vracov dotuje částkou čtyřnásobně 
vyšší než Kyjov. Před rokem mi bylo řečeno, že problémy, které 
stojí za vysokou fi nanční ztrátou, byly odstraněny. Loňská sezóna 
však byla podobně prodělečná jako ta předchozí. Ačkoli je celko-
vá ztráta nižší, kluziště bylo otevřené kratší dobu a denní ztráty 
jsou podobné.
Jsem přesvědčen, že by se zastupitelé měli provozem kluziště zno-
vu zabývat a navrhnout opatření, aby se provozní ztráta snížila. Je 
otázka, zda kluziště vůbec otevírat, když může být kdykoli uza-
vřeno kvůli pokračující pandemii Covid-19 a  zároveň je jasné, 
že bude znamenat ztrátu pro již tak napjatý rozpočet. Ve Veselí 
nad Moravou například rozhodli, že zimní kluziště s ohledem na 
epidemiologickou i fi nanční situaci tuto sezónu vůbec neotevřou, 
v Hodoníně zřejmě přistoupí k témuž.
Všechny uvedené údaje vychází z  dokumentů poskytnutých 
Městem Vracov. Podrobný rozpis příjmů a výdajů naleznete na 
webové stránce https://janoskaz.github.io/vracov/kluziste.

Zbyněk Janoška
zbynek.janoska@pirati.cz

Reakce města na článek Kolik stojí kluziště?
Vážení spoluobčané, milí Vracovjané, 
původně jsem neměl v úmyslu Vás v tom-
to adventním čase unavovat komentářem 
a  vysvětlováním „zaručených“ informa-
cí pisatele pana Zbyňka Janošky (Piráti). 
Stejně jako v minulosti, tak i nyní ve svém 

příspěvku uvádí informace nepravdivé 
a  tendenční, a  to za účelem poukázat na 
nehospodárný provoz města, nekompe-
tentnost atd. Proto se Vám pokusím co 
nejstručněji sdělit informace, které si sku-
tečně zasloužíte, tedy ty pravdivé.  

V současné době není schválen zákon, dle 
kterého lze předpokládat snížení fi nanč-
ních prostředků do příjmů měst a  obcí. 
Stejně tak nejsou detailně dořešeny ani 
následné kompenzace. 
Informace prezentované panem Janoš-
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kou, ať už pocházejí z  propočtů různých 
sdružení nebo vedení politických stran, 
mají jedno společné, a  to vyvolat pocit 
obav a  strachu před rokem 2021, kdy se 
mají konat parlamentní volby. Mohu Vás 
ubezpečit, že ekonomická situace našeho 
města je naprosto v pořádku. Rada města 
schválila rozpočet pro rok 2021 a předklá-
dá jej ke schválení Zastupitelstvu města. 
Pro ilustraci bych rád uvedl, že rozpočet 
města na rok 2020 byl ve výdajích cca 83. 
000. 000 Kč, kdežto výdaje pro rok 2021 
jsou ve výši 140.000.000 Kč. Je přitom úpl-
nou samozřejmostí, že rozpočet je pláno-
ván jako vyrovnaný. Z toho vyplývá jedi-
né, že se žádné investiční akce z pohledu 
města neruší. Ba právě naopak, k realizaci 
se zařazují další nové. Zaručené informace 
pana Janošky o omezení investic jsou tedy 
nepravdivé a  účelové. O  dobré fi nanční 
kondici města pak svědčí i skutečnost, že 
pro rok 2021 nejsou spolkům ani organi-
zacím dotace jakkoliv kráceny, či dokon-
ce omezovány. Taktéž není pro rok 2021 
plánováno navýšení poplatků, které jsou 
součástí příjmů města (např. za odpad, 
domovní daň, atd.). Na rozdíl od mnoha 
ostatních měst a obcí v naší republice. 
Vždy bylo prioritou a zároveň jakousi po-
vinností města zabezpečit provoz a rozvoj 

všech volnočasových aktivit našich obča-
nů napříč generacemi. Rozumím i  tomu, 
že někomu stačí bruslit na internetu niko-
liv na kluzišti. Je potřeba si uvědomit, že 
žádné městské sportoviště nebo jiné vol-
nočasové aktivity nejsou ziskové, ale pro 
spokojený život našich občanů je nezbyt-
né je provozovat a organizovat. Zároveň je 
přirozené, že každý z nás má na tuto oblast 
jiný názor a nikdy nebude panovat všeo-
becná shoda.  
Pro případ, že bude schválen zákon, který 
omezí příjmy do městské kasy, je v rozpoč-
tu našeho města pro rok 2021 v  kapitole 
rezerva alokovaná částka v řádu několika 
milionů korun. Tuto sumu lze v průběhu 
roku rozpočtovým opatřením použít na 
pokrytí případného výpadku příjmu měs-
ta. Není tedy třeba mít jakékoliv obavy. 
Naše rozumné městské zastupitelstvo, kte-
ré jste si zvolili, si s tím jistě poradí. 
Poslední informace poskytnuté panem 
Janoškou, které bych rád uvedl na pra-
vou míru, se týkají kluziště. Pisatel, který 
„detailně zná“ problematiku kluziště, Vám 
předkládá tabulku nákladů týkající se jeho 
výstavby. Nejspíš proto, aby pomocí této 
tabulky záměrně ve Vás občanech vyvolal 
pochybnosti. Je důležité zdůraznit, že Za-
stupitelstvo města Vracova odsouhlasilo 

výstavbu zbrusu nového městského spor-
toviště včetně kluziště. Proto je cena právě 
taková, jak uvádí pisatel. Kdežto například 
města Kyjov a Veselí nad Moravou zakou-
pila pouze chladicí systém. Nejenže tedy 
od základu nebudovala nová sportoviš-
tě jako my, ale navíc i za nemalé náklady 
musí před každou sezonou svá sportovní 
zařízení postavit a  následně pak demon-
tovat. Bohužel se výše uvedený pisatel 
(nejspíš jen omylem) zapomněl o  těch-
to základních rozdílech v  záplavě svých 
„pravdivých tvrzení“ zmínit.
Naše VPS jsou připraveny během pouhých 
dvou dnů uvést kluziště do provozu (i to je 
důvod rozdílu pořizovací ceny). Nepřísluší 
mně jakkoliv komentovat fi nanční situaci 
a  rozhodnutí vedení jiných měst (Veselí, 
Hodonín). Pakliže se rozhodnou nepro-
vozovat kluziště, je to výhradně jejich věc, 
asi mají pro to své důvody. Město Vracov 
má fi nančně provoz zajištěn. Jestliže tomu 
nebudou bránit okolnosti pandemie, jsme 
připraveni provoz zahájit. 
Přijměte ještě jednou moji upřímnou 
omluvu, uznejte prosím, že neustálé a úče-
lové dezinformace je třeba vyvrátit. Krás-
né svátky a pohodu Vám všem přeje

Jaromír Repík, starosta města Vracova

ZE SPORTUZE SPORTU

FKM MORAVA – přípravky
Po letních prázdninách nám začala nová 
sezóna 2020/2021 ve spolupráci s  TJ 
SLOVAN Bzenec. Obě přípravky v  mi-
strovské sezóně 2020/21 díky spojení 
byly schopné postavit dva týmy a zapojit 
se do dvou mistrovských soutěží. Starší 
děti v obou kategoriích hrály náročnější 
Okresní přebor, ostatní děti si zahrály 
Okresní soutěž
Tréninky probíhaly dvakrát týdně, v pon-
dělí a  ve čtvrtek, střídavě jeden týden ve 
Vracově a další týden ve Bzenci. Také nám 
začaly soutěžní mistrovské zápasy, které se 
většinou odehrály o  víkendech, v  sobotu 
a v neděli.
Mimo klasické tréninky pokračoval ve 
Vracově také Coerver trénink, musíme 
kluky pochválit za snahu a trpělivost.

FKM Morava 
- Mladší přípravka
Trenéři: Jaroslav Lunga, Petr Mezihorák, 
Martin Londin

Mladší přípravka - Okresní přebor
Po prvních dvou zápasech nás oslabila ne-

moc u  některých hráčů, tak jsme museli 
sáhnout i  do mladších ročníků, abychom 
mohli zápasy odehrát. Oba šikovní kluci 
r. 2014, Eliáš Lukeš i Matěj Homola, se do 
týmu zapojili skvěle a byli plnohodnotnými 
členy týmu. 
Kluky bych chtěl moc pochválit za výko-
ny, snahu a úžasnou hru, kterou na hřišti 
předváděli. Dobré herní výkony se odra-
zily i  na výsledcích. Z  osmi odehraných 
zápasů prohráli pouze jediný. 
Tímto bych chtěl poděkovat všem hráčům 
za účast na trénincích a zápasech. 

Tabulka střelců v  okresním přeboru po 
podzimní části:
1.      Kryštof Šafář 48 gólů
2.      Matyáš Šafář  26 gólů
3.      Michal Drozdy 25 gólů
4.      Jaroslav Lunga 13 gólů
5.-6. Matthias Schneider 11 gólů
5.-6.  Eliáš Lukeš  11 gólů
7.       Lukáš Tomek 5 gólů
8.-9.  Marek Pres  3 góly
8.9.   Matěj Homola 3 góly
10.    Martin Mitrič 1 gól       
Trenér ml. přípravky Jaroslav Lunga.

Mladší přípravka – Okresní soutěž
V této soutěži nám šlo především o to, aby 
si dostatečně zahrály všechny děti, které 
chodí poctivě trénovat. Nastupovaly zde 
mladší děti, z  nichž většina s  fotbalem 
teprve začíná, proto některá utkání proti 
starším a  zkušenějším soupeřům končila 
dvouciferným „přídělem“, ale i  my jsme 
dokázali střílet branky, a dokonce se nám 
povedlo i jedno dramatické utkání vyhrát.
V  osmi zápasech, které jsme na podzim 
odehráli, jsme dokázali vstřelit celkem 41 
branek. Nejlepšími střelci jsou Eliáš Lukeš 
(13 gólů), Matthias Schneider (8 gólů – ale 
ten nám vypomohl pouze v prvním zápa-
se!!), Štěpán Repík (7 gólů) a Ondřej Lunga 
(4 góly).
V  soutěžních utkáních dále nastupova-
li: Dominik Krýsa, Ondřej Flora, Matěj 
Homola, Tomáš Novák, Jiří Sommer, Petr 
Suski, Petr Vaďura, Jakub Kučera, Martin 
Mitrič, Adam Vajčner, Viktor Nesvatba, 
Tomáš Přibyl a Matei Bubulinca.
Chtěl bych všem poděkovat za snahu a bo-
jovnost a jejich rodičům za podporu, bez 
které by to nešlo.
Trenér ml. přípravky Martin Londin
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FKM Morava 
- Starší přípravka
Realizační tým:
Vedoucí týmu A trenér - Roman Hrabec
trenér - Jiří Mlýnek
 asistentka trenéra - Margita Hrabcová
Starší hráči r. 2010 hrají Okresní přebor 
a mladší ročník 2011 Okresní soutěž.
Nějaké zápasy jsme museli odehrát i v pra-
covním týdnu, a  dokonce jsme odehráli 
i dva zápasy v jeden den.
Po prvních zápasech nám ubývalo hráčů 
z  důvodů nemoci, a  tak zbývající hráči 
museli odehrát zápasy v  obou soutěžích 
a  někteří ještě museli vypomáhat do-
konce i za mladší žáky. Tímto bych chtěl 
poděkovat hráčům, že se hrdě postavili 
k  problémům s  nedostatkem hráčů ve 
dvou soutěžích.
Sestava hráčů: r. 2010
Jáchym Baťka, Hrabec Tomáš, Chovanec 
Tomáš, Mlýnek Tobiáš, Poláček Robin, 
Eliáš Dominik, Anaňjev Arťom, Dvořan 
Jan, Paták Jonáš, Poula Šimon, Zábranský 
Jakub, Ludský Matěj.
Sestava hráčů: r. 2011
Gründling Tobiáš, Pechal Tomáš, Podhor-
ský Lukáš, Rodrigues Rafael Luis, Běhula 
Ondřej, Ingr Petr, Růčka Jakub, Dobešek 
Michal a Frelich Samuel.
Sezónu nám předčasně ukončilo vládní 
nařízení kvůli šíření covid-19, kde nám 
chybělo dohrát jen pár zápasů.
Oba týmy jak v  Okresním přeboru, tak 
v Okresní soutěži byly, jsou a snad i budou 
rovnocennými soupeří pro ostatní týmy.

Tabulka střelců starší přípravky po pod-
zimní části:
1. Tomáš Hrabec 41 gólů
2. Samuel Frelich 35 gólů
3. Jonáš Paták 33 gólů
4. Tobiáš Mlýnek 19 gólů
5.-6. Robin Poláček 18 gólů
5.-9. Jáchym Baťka 18 gólů
7. Jan Dvořan 15 gólů
8. Jakub Zábranský 13 gólů
9. Michal Dobešek 10 gólů
10. Tomáš Chovanec 8 gólů
11. Dominik Eliáš 7 gólů
12.-14. Šimon Poula 3 góly
12.-14. Tomáš Pechal 3 góly
12.-14. Ondřej Běhula 3 góly
15.-16. Lukáš Podhorský 1 gól
15.-16. Arťom Anaňjev 1 gól

Za realizační tým starší přípravky přeji 
borcům hodně zdraví, zdaru v individuál-
ních trénincích v domácím prostředí a tě-
ším se, až se opět potkáme na trénincích 
a mistrovských utkáních. 
Trenér starší přípravky Roman Hrabec Mladší přípravka I:

zleva: Matthias Schneider, Marek Pres, Matyáš Šafář, Martin Mitrič, Michal Drozdy, Kryštof 
Šafář, Lukáš Tomek, trenér Jaroslav Lunga
vpředu: Eliáš Lukeš, Jarek Lunga

Starší přípravka I:
zleva: Eliáš Dominik, Frelich Samuel, Zábranský Jakub, Dobešek Michal, Poláček Robin 
Paták Jonáš, Poula Šimon, Hrabec Tomáš, Anaňjev Arťom,
vpředu: Jáchym Baťka

Starší přípravka II:
zleva: Poula Šimon, Pechal Tomáš, Lucký Matěj, Podhorský Lukáš, Anaňjev Arťom, Běhu-
la Ondřej, Dobešek Michal, Hrabec Tomáš, Frelich Samuel, Eliáš Dominik.
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Tabulka Krajské soutěže mladších žáků 
skupiny B po 9. kolech:

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 FK Hodonín „B“ 9 8 1 0 64:6 25
2 TJ Sokol Dambořice 9 8 0 1 51:12 24
3 TJ Moravan Lednice 9 6 2 1 43:14 20
4 RAFK/Modřice 9 6 0 3 39:24 18
5 Bzenec/Vracov 9 6 0 3 37:29 18
6 Dubňany/Mutěnice 9 6 0 3 20:20 18
7 SK Slatina 9 5 0 4 23:35 15
8 FC Hustopeče 9 4 1 4 23:20 13
9 Měnín/Blučina 9 3 1 5 29:32 10
10 FKM Podluží 9 3 1 5 25:28 10
11 FC Kyjov 1919 9 2 0 7 15:34 6
12 SK Šlapanice 9 1 1 7 7:50 4
13 Velké Pavlovice/Rakvice 9 1 0 8 12:45 3
14 Újezd u Brna/Křenovice 9 0 1 8 9:48 1

FKM Morava-starší žáci
Trenéři: Jiří Šafář a Ondra Okénka
Podzimní část sezóny 2020/21 starší žáci po-
prvé sehráli ve spojení se Slovanem Bzenec. 
Po dlouhé době jsme díky tomuto spojení 
konečně měli dostatečný počet hráčů, který je 
nutný pro odehrání zápasů (10+1). Zároveň 
jsme také dostali možnost hrát vyšší soutěž 
– Krajskou soutěž skupinu B. Tuto náročnou 
skupinu jsme absolvovali se střídavými vý-
sledky. Co se tréninků týká, na začátku pro-
bíhaly dvakrát týdně. Po odehrání prvních 
utkání vyšlo najevo, že musíme tréninky po-
sílit. Tři tréninky týdně jsme rozložili do částí 
- technické dovednosti dvakrát týdně a  jed-
nou týdně vytrvalostní trénink. Po odehrání 
devíti zápasů v sezóně nás bohužel zastavila 
situace spojená s koronavirem. 
Celkově jsme v tabulce na devátém místě. 
Prioritou starších žáků je udržet se v této 
skupině, a  to i  za výpomoci některých 
hráčů z kategorie mladších žáků. Jako re-
alizační tým doufáme ve znovuobnovení 
soutěže a v návrat na trávník. I v této čás-
tečné soutěži děkuji všem hráčům za pří-
stup k zápasům i tréninkům. 
Trenér Jiří Šafář.

Tabulka Krajské soutěže starších žáků 
skupiny B po 9. kolech:

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 FK Hodonín „B“ 9 8 1 0 71:13 25
2 TJ Moravan Lednice 9 7 1 1 32:11 22
3 FC Kyjov 1919 9 7 0 2 62:20 21
4 SK Slatina 9 7 0 2 54:15 21
5 FKM Podluží 9 7 0 2 41:18 21
6 RAFK/Modřice 9 5 1 3 32:28 16
7 Velké Pavlovice/Rakvice 9 4 1 4 18:26 13
8 FC Hustopeče 9 3 2 4 30:24 11
9 Bzenec/Vracov 9 3 0 6 19:37 9
10 Újezd u Brna/Křenovice 9 2 2 5 20:38 8
11 TJ Sokol Dambořice 9 2 0 7 18:47 6
12 SK Šlapanice 9 2 0 7 16:51 6
13 Měnín/Blučina 9 2 0 7 14:51 6
14 Dubňany/Mutěnice 9 0 0 9 10:58 0

FKM Morava
-mladší žáci
Trenéři: Oldřich Bábík, Josef Vajdík, Leoš 
Fridrich
Po podzimní části nám patřila druhá příčka 
v OP ml. žáků, tak jsem očekával velké jarní 
boje o ty nejvyšší příčky, ale z důvodu pan-
demie koronaviru byla zrušena jarní sezóna. 
Po uvolňování opatření omezujících trénin-
ky jsme pomalu začali trénovat  a odehráli 
dva přípravné zápasy ve Bzenci a   doma 
s  Dubňany/Mutěnice s  ročníkem 2008-
2009. V červnu jsme měli odehrát tři turna-
je, z toho dva byly zrušeny, tak jsme odehráli 
jen jeden pro ročník 2007, a to v Bystřici nad 
Perštejnem. Od 10. srpna jsme absolvovali  
čtyřdenní soustředění ml. a st. žáků v Kory-
čanech. Po soustředění jsme začali trénovat 
s ročníkem 2008-2009,  a to zatím 2x týdně, 
ale od září 3x týdně už společně se Bzencem, 
se kterým jsme se spojili do sdruženého 
týmu. 
Díky spojení v  novém ročníku 2020/2021 
hrajeme vyšší soutěž - Krajskou soutěž sku-
pinu B. Naše výsledky v Krajské soutěži: pro-
hra 6:0 v Dambořicích, výhra 5:3 v Husto-
pečích, výhra 6:3 Měnín/Blučina, výhra 8:1 
Velké Pavlovice/Rakvice, výhra 7:3 Podluží, 
prohra 5:1 Mutěnice/Dubňany, výhra 4:2 SK 
Slatina, prohra 6:3 Lednice, výhra 3:0 Kyjov. 
Soutěž byla opět zastavena, kdy nám chybě-
lo odehrát ještě čtyři zápasy.  Celkově nám 
patří 5. místo. Ze začátku nám vypomáhali 
kluci ze starší přípravky, tak abychom vůbec 
odehráli zápas, za to jim moc děkuji.
Trenér Oldřich Bábík
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Nové CD 
Kobylského kvartetu a hostů - 

Ženského sboru Koňadra 
je nyní nově v prodeji 

i v Městské knihovně ve Vracově.
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(Ne)hodový víkend

Stavění máje

Pohádkový les

Krojový ples

Stará pouť Ples města

Dožínky

Akce v roce 2020
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